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Sak 2: Fylkesstyret i Akershus 1 

SVs beretning 2023 2 

 3 

Innledning  4 

Fylkesstyrets arbeidsplan i 2023 fokuserte på to hovedsaker: re-etablering av 5 

fylkeslaget og organisasjons- og lagbygging som et ledd av forberedelsene til 6 

kommunestyre- og fylkestingsvalget. Rett etter årsmøtet i 2023, satte fylkesstyret i 7 

gang med å følge opp oppgaver og arrangere aktiviteter som støttet opp under 8 

ovennevnte hovedsaker.  9 

Politisk var det fortsatt Viken fylkeskommune som gjaldt og derfor forholdt fylkesstyret 10 

seg til SVs gruppe i Viken fylkesting. Kontakten med fylkestingsgruppa gikk gjennom 11 

gruppelederen. Se fylkestingsgruppens beretning for mer detaljer.  12 

Organisatorisk ble fylkestingsgruppa fulgt opp av Kontaktutvalget, som består av 13 

leder og nestleder i de tre nygamle fylkeslag: Akershus, Østfold og Buskerud.     14 

Organisasjon  15 

 16 

Personalsituasjon 17 

I tråd med målet i arbeidsplanen, har Akershus SV hatt Rose Teigen-Fagerheim som 18 

fylkessekretær i 100% stilling i store deler av 2023. Dette har ført til stabile rammer 19 

rundt Fylkesstyrets arbeid og kontakt med lokallagene. Akershus fylkessekretær er 20 

også sekretær for Vikens Kontaktutvalg.  21 

Medlemssituasjon 22 

Medlemsutvikling 2021-2023 i Akershus SV er som følger: 23 

 31.12.2021 31.12.2022 31.12.202

3 

Endring 21-23 Endring i % 

Akershus 

SV 

1538 

 

1417 1401 -137 - 9,8  

 24 

Tabellen viser Akershus’ andel av SVs totale medlemstall. Det har vært en lav 25 

nedgang mellom 2022 og 2023, men i treårsperioden er nedgangen 137 medlemmer, 26 

og i prosent vil det si 9.8%. 27 

Fylkesstyret 28 

Fylkesstyret er bindeleddet mellom lokallagene og den sentrale organisasjonen og 29 

har ansvar for drift gjennom året, inkludert oppfølging av og vedtak knyttet til 30 
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fylkesstyret organisatorisk og politiske situasjon, forbereder saker til 31 

representantskap, og følger opp lokallagene ved behov. I tillegg har fylkesstyret 32 

ansvaret for å følge opp SV sentralt sine planer for fylkesleddet i organisasjonen. Det 33 

ble avholdt 7 møter gjennom året og alle var vedtaksdyktige.  34 

Fylkesstyret har bestått av: Haitham El-noush (leder), Stine Høivik (nestleder), 35 

Nicholas Wilkinson (AU-medlem/kasserer), Eva Britt Myklebust (AU 36 

varamedlem/kvinnepolitisk leder), Sheida Sangtarash (Inkluderingspolitisk leder) 37 

Anne Sofie Johnsrud (miljøpolitisk leder), Mari Skogli (faglig leder), Knut Merox 38 

Iversen (styremedlem) og Julie Risøe (SU representant).  39 

Arbeidsutvalget (AU) 40 

Arbeidsutvalget bestod av fylkesleder, nestledere, og kasserer. Kvinnepolitisk leder er 41 

vara og har møtt med tale- og forslagsrett. AU er en arbeidsgruppe som følger opp 42 

saker mellom fylkesstyremøtene, behandler saker med kort behandlingsfrist, saker av 43 

personalmessig karakter og saker delegert av fylkesstyret. AU har forberedt 44 

fylkesstyremøtene og temamøtene. AU har hatt 5 møter gjennom året.  45 

Viken SV sitt kontaktutvalg (KU) 46 

Det har vært 5 møter i Kontaktutvalget Viken i løpet av perioden, og mange 47 

avklaringer på e-post. Utvalget har i hovedsak fulgt opp saker som har med 48 

fylkeslagene økonomi som for eksempel partiskatt. Det har vært gode diskusjoner og 49 

det ble oppnådd en god forståelse for hverandres syn og ulike utfordringer.  50 

Fadderordning  51 

Vi har videreført fadderordningen hvor hvert styremedlem fikk ansvar for to eller flere 52 

lokallag. Fadderne har informert om temamøter, minnet på møtene våre, og ellers 53 

hatt kontakt ved behov og fulgt opp SSB-rapporteringen. 54 

Fadderordningen er en viktig kommunikasjonskanal mellom lokallagene og 55 

fylkesstyret og har et større potensial enn det vi har klart å utnytte hittil. Vi oppfordrer 56 

årsmøtet til å gi tilbakemelding på erfaringer med ordningen og om at det er ønskelig 57 

at den skal fortsette i en eller annen form, eller om fylkessekretæren bør være det 58 

organisatoriske bindeleddet. 59 

Partiskatt  60 

Partiskatten er en viktig inntektskilde for partiet og er vedtektsfestet. Det skal betales 61 

10% av godtgjørelser knyttet til et politisk verv én innehar på vegne av partiet. Derfor 62 

er det viktig å synliggjøre det i fylkeslagets beretning. Følgende er oversikt over verv, 63 

fylkestingsgruppens medlemmer/varer1, og hvor mye som er innbetalt i 2023 til Viken 64 

SV til og med utgangen av september.   65 

 66 

 
1 Det refereres her til fylkestinget i Viken ettersom Viken fylkeskommune varte frem til utgangen av september 

2023. 
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Navn Verv Innbetaling / kr  

Rannveig Kvifte Andresen Vara 2 500 

Ruth Solveig Birkeland Fastmøtende vara 15 000 

Balder Alvær Olafsen Gruppeleder  64 3502 

Camilla Sørensen 

Eidsvold 

Fylkesvaraordfører  60 0003 

Sadi Emeci  0 

Terje Turøy  0 

Audun H. Hovda  5 6254 

 Sum   147 475  

 67 

Kommunesektorens organisasjon (KS) 68 

På vegne av Akershus SV, sittet fylkeslederen i valgkomiteen til Akershus KS. 69 

Valgkomitéens mandat var å innstille delegater til KS Landstinget og innstille KS-70 

Fylkesstyret i Akershus.  71 

SV hadde 6 av 105 representanter fra Kommunene og Fylkestinget til Akershus KS 72 

sitt fylkesmøte 2023-2027. Når det gjelder Landstinget, samarbeidet SV med SP og 73 

MDG, og utfallet ble at Nancy Gogstad (Lørenskog SV) ble valgt til delegat til KS sitt 74 

Landsting. Når det gjelder KS sitt Fylkesstyre, samarbeidet SV med MDG, og utfallet 75 

ble at Balder Alvær Olafsen (SVs fylkestingsgruppe) ble valgt som medlem av KS sitt 76 

fylkesstyre.  77 

Det som lå til grunn for at Akershus SV ble med i valgkomiteen er ønske om å lære 78 

mer om KS som interesseorganisasjon og arbeidsgiver, og om prosesser knyttet til 79 

valg og virke, for å utforske hvordan vi kan benytte oss av en slik sammensetning 80 

politisk. 81 

Fylkesstyrets aktiviteter 82 

Ønsket om å re-etablere Akershus SV med egen identitet og samtidig forberede laget 83 

til valgkampen med mål om å gjøre et godt valg, har gitt fylkesstyret mye energi og 84 

vind under vingene. Følgelig har fylkesstyret arbeidet godt, gjennomført flere 85 

aktiviteter og holdt organisasjonen i gang. 86 

 
2 I tillegg ble kr 21 450 betalt til Akershus SV for perioden oktober-desember 2023.  
3 Partiskatt for perioden 1.1-15.10/23. 
4 Innbetalt partiskatt i 2023 både for 2022 og 2023.  
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Fylkesstyret har i samarbeid med fylkestingsgruppa arrangert ett “Ny i SV”-møte og 87 

hatt Akershus SV-skolen løpet av høsten. Fylkestingsgruppa hadde ansvaret for 88 

kandidat- skoleringen foran valget.  89 

Noen av fylkesstyrets aktiviteter ble avlyst på grunn av for få påmeldte. Dette er svært 90 

uheldig da fylkesstyret bruker mye tid på purring og flytting av møter, og at vi får ikke 91 

gjort alt vi ønsker.  92 

Årets avslutning ble preget av verdenssituasjonen med særlig fokus på Palestinas 93 

situasjon. Akershus SV arrangerte i samarbeid med Oslo SV, og Bærum og Enebakk 94 

lokallag en julebasar til inntekt for humanitært arbeid på Gaza. Dette var et veldig 95 

godt samarbeid, og et svært vellykket førjulsarrangement på Youngs i Oslo. En 96 

særskilt takk til alle donasjoner fra mange av våre medlemmer. Det ble også avholdt 97 

støttemarkering for Palestina rundt omkring i fylket drevet frem av SV-lag, med støtte 98 

fra fylkesstyret.   99 

Vi har deltatt på alle landsstyrets samlinger og synliggjort Akershus sine stemmer 100 

godt i hele organisasjonen.  101 

Det har vært 4 møter i kontaktutvalget Viken i løpet av året, og mange avklaringer på 102 

e-post. Vi takker for samarbeidet med Buskerud og Østfold 103 

Lagbygging  104 

Som en del av fylkesstyrets innsats for listestilling var det spesielt fokus på Gjerdrum 105 

SV. Før valget ble det klart at Gjerdrum stod i fare for ikke å kunne stille liste. 106 

Fylkesstyret tok kontakt med laget for å forstå utfordringer og utforske muligheter for 107 

mobilisering. Følgelig ble det avholdt et arrangement om fredsarbeidet der Nei til 108 

Atomvåpen og Ingrid Fiskaa innledet. Et vellykket arrangement som bidro til å 109 

mobilisere og til at laget klarte å stille liste. Denne innsatsen førte til at Gjerdrum SV 110 

fortsatt har én kommunestyrerepresentant.      111 

 112 

Den eneste kommunen i Akershus der det ikke er SV-lag er Hurdal. Målet i fjor var å 113 

etablere et SV-lag i Hurdal, men det klarte vi ikke. Fylkesstyret kommer i 2024 til å 114 

samarbeide tett med ildsjelene i Hurdal og Eidsvoll SV (Hurdals fadderlag) for å se på 115 

mulighetene for å etablere et lag. 116 

Representantskap  117 

I løpet av 2023 ble det gjeninnført 3 representantskap. I tillegg ble det gjennomført et 118 

temamøte om feriepengeloven.  119 

Årets første representantskap var et før landsmøtet der sakene som skulle opp til 120 

landsmøtet ble diskutert av representantskapet. I september ble det avholdt et 121 

representantskap med valgkampevaluering, og der ble det behandlet uttalelser om 122 

feriepenger. Årets siste representantskap hadde fokus på det neste landsstyremøtet, 123 

politisk innledning om dyrtid og en innledning om krigen i Gaza. 124 

Lokallagledersamling 125 
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I løpet av 2023 ble det gjennomført 2 samlinger.  126 

Temaer på samlingene var blant annet: innledninger om den aktuelle politiske 127 

situasjonen, presentasjon om styrearbeid og varsling, rapporteringer til SSB og 128 

Hypersys. Det ble også avholdt en «spørretime» der deltakerne kunne stille spørsmål 129 

og ta opp relevante problemstillinger. 130 

 131 

Kvinnepolitisk arbeid 132 

2023 var preget av at det var fylkestings- og kommuevalg. Som kvinnepolitisk leder 133 

hadde jeg mulighet til å besøke mange lokallag i løpet av valgkampen for å snakke 134 

om lokale kvinnepolitiske saker, bli kjent med våre medlemmer og ikke minst møte 135 

mange velgere. 136 

 137 

Jeg har deltatt på flere konferanser gjennom året. Dette er likestillingskonferansen til 138 

Barne-, ungdoms- og familiedirektoratet og manifest sin konferanse i mars, og 139 

Kvinner på tvers i oktober. I tillegg har jeg deltatt på annen hvert møte i Kvinnepolitisk 140 

utvalg. 141 

 142 

Kvinnekamp er fortsatt svært aktuelt, vi må fortsette å støtte hverandre i hverdagen 143 

og i arbeidslivet. Den største saken jeg har arbeidet med dette året er kvinnehelse i 144 

samarbeid med sanitetskvinnene. Husk at sammen er vi sterke. 145 

 146 

Fagpolitisk arbeid 147 

 148 

Året har vært preget av valgkamp. Det fagpolitiske arbeidet besto av skolering av 149 

lokallag i temaet rekommunalisering og inkorporering av dette som lokal 150 

valgkampsak. Kursingen trakk frem konkrete eksempler på lønnsforskjeller blant 151 

ansatte med tariffavtaler i forskjellige forbund innen pleie og omsorg. 152 

 153 

Videre har det vært et viktig fokus å spre budskapet om opporganisering, rekruttering 154 

og styrking av fagbevegelsen i forbindelse med 1. mai-markering på sosiale medier. 155 

 156 

Som ny i kommunestyre og hovedutvalg har jeg fått, på tross av opposisjon, erfaring 157 

med gjennomslag i behandling av alkoholpolitisk handlingsplan, krav til arbeidsgivere 158 

i kommunen om krav til dokumentasjon på tariffavtale eller allmenngjort tariff på 159 

serveringssteder, samt krav om universelle utforming. Undersøkelser gjort av 160 

Arbeidstilsynet gjennomført i 2018 viser at 3 av 10 arbeidsgivere bryter loven om 161 

minstelønnssatsene på 161 kr i bransjen. Det kan derfor ikke presisere nok hvor viktig 162 

gjennomslag dette er. 163 

Fylkesstyret har derfor jobbet med å dele av fremgangsmåter og erfaringer til 164 

lokallagene for etterfølgelse. 165 

 166 

Det er utformet et skriv tiltenkt lokallagsledere hvor vi minner om at vi i Akershus SV 167 

retter et fokus på å ettergå og sikre oss at de vi kjøper varer og tjenester av er 168 
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underlagt en tariffavtale med trygge lønns- og arbeidsforhold. Det være seg lokalet vi 169 

leier,  til pizzaen vi bestiller. Dette er på grunn av de avdekkede forholdene i bransjen 170 

tilsynets rapporter viser. 171 

Dette er en av de få bransjene som er omfattet av minstelønnssatser i 172 

utgangspunktet. 173 

 174 

Miljøpolitisk arbeid  175 

I 2023 har jeg som miljøpolitisk ansvarlig blant annet fått besøkt lokallag i forbindelse 176 

med verdens miljødag. Jeg har også skrevet et leserinnlegg om Reis sammen med 177 

SU, og samarbeidet med dem om plakataksjoner for billigere kollektivtransport.  178 

 179 

Det ble også prøvd å arrangere et temamøte om miljøideologi i høst, men det fikk vi 180 

dessverre ikke gjennomført.  181 

 182 

Inkluderingspolitisk arbeid 183 

I året som gikk har arbeidet med inkludering bestått av råd og veiledning til 184 

medlemmer som har tatt kontakt, det har blitt foreslått besøk til lokallag, og det har 185 

blitt sendt ut en epost til alle lokallagsledere angående manglende meddommere med 186 

minoritetsbakgrunn i Norge.  187 

Sistnevnte er en sak som har vært i media og debattert over flere år. For kort tid siden 188 

har dette tema igjen vært diskutert på NRK. Dette er et demokratisk problem, som har 189 

både med rettsikkerhet, inkludering, innflytelse og innblikk for minoritetsbefolkningen 190 

å gjøre. Samtidig er det et samfunnsansvar som minoritetene må ta. Sammen må vi 191 

løse det og det er viktig at vi som fylke tar ansvar for dette, og foreslår personer med 192 

minoritetsbakgrunn som meddommere i kommunestyrene i Akershus. 193 

 194 

Haitham El-noush (Leder)  195 

Eva Britt Myklebust (Kvinnepolitisk leder)  196 

Mari Skogli (Fagpolitisk leder)  197 

Anne Sofie Johnsrud (Miljøpolitisk leder) 198 

Sheida Sangtarash (Inkluderingspolitisk leder)   199 

Rose Teigen-Fagerheim (Fylkessekretær)  200 


